
 

 

 
 

Des del Consell de l’Advocacia Catalana us volem traslladar una actualització sobre els 
treballs que hem impulsat en relació amb el sistema de previsió social dels professionals 
de l’advocacia, i especialment pel que fa a la situació dels mutualistes. 

Aquest ha estat, sens dubte, un dels temes que més ens ha ocupat i preocupat els darrers 
mesos. Hem escoltat moltes veus —amb posicions sovint diverses— però totes legítimes i 
fonamentades, i hem volgut exercir un paper actiu i útil, a l’altura de la responsabilitat que 
ens pertoca com a representants del conjunt de l’advocacia catalana. 

Des de fa més d’un any hem mantingut nombroses reunions amb associacions, 
col·lectius, sindicats i experts; hem promogut l’elaboració d’un informe jurídic independent, 
amb voluntat de rigor i transparència; hem contrastat aquesta anàlisi amb altres 
posicionaments sorgits a la resta de l’Estat; i, molt especialment, hem estat treballant 
intensament amb el Consejo General de la Abogacía Española per fer possible una 
proposta comuna que pugui tenir recorregut real en l’àmbit polític i legislatiu. Fruit d’aquest 
treball conjunt, i també de la pressió constant de l’advocacia, el dia 6 de maig s’ha aprovat 
al Congrés dels Diputats la tramitació de la proposició de llei impulsada pel grup 
parlamentari socialista per habilitar una passarel·la voluntària al RETA per als mutualistes 
alternatius. 

Aquest inici de tramitació parlamentària és un pas clau. És el resultat d’un compromís 
adquirit pel principal partit del govern espanyol amb la professió, formalitzat a principis 
d’abril en una reunió amb la cúpula de l’advocacia. Un cop superada la votació de presa 
en consideració, comença la fase parlamentària pròpiament dita, amb l’obertura del 
període d’esmenes i el treball en comissió per definir el text final. 

Volem deixar molt clar que la nostra posició ha estat sempre guiada per un objectiu 
central: defensar els interessos de tots els advocats i advocades, tant dels qui volen 
accedir al sistema públic de Seguretat Social com dels qui volen mantenir-se en el règim 
de mutualitats. Aquesta és, segurament, la principal complexitat del repte: trobar una 
solució justa, viable i global que no deixi ningú enrere. 

Sabem que no serà fàcil, però també sabem que la solució no depèn exclusivament del 
nostre col·lectiu, ja que hi intervenen altres actors institucionals i polítics. Però sí que 
podem afirmar amb fermesa que el Consell hi ha estat, hi és i hi serà, amb voluntat de 
diàleg, amb capacitat de proposta i amb el compromís ferm de fer tot el que estigui a les 
nostres mans perquè s’assoleixi una resposta que respongui als drets, les necessitats i les 
expectatives dels nostres col·legiats i col·legiades. 

Gràcies per acompanyar-nos en aquest procés, per les aportacions que heu fet des dels 
col·legis i per la confiança que fa possible aquest treball col·lectiu. 
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